

RAPHAEL BEAUREGARD

Cybersecurity Analyst

✉ rnga3672@gmail.com

☎ 873-455-7887

✦ aeroraph.dev

PROFILE

Cybersecurity analyst with foundational certifications, and currently pursuing CySA+. Seeking to leverage diagnostic skills developed through telecom infrastructure inspection, hands-on cybersecurity education, and tutoring experience in penetration testing and SIEM analysis into a cybersecurity analyst role.

EXPERIENCE

2025 - 2026

Cumberland College Cybersecurity Tutor

- Delivered 1-on-1 and group tutoring sessions on penetration testing methodologies, SIEM log analysis, and secure Python development to students
- Created simple and understandable documentation
- Developed and delivered curriculum covering offensive security techniques (reconnaissance, exploitation, privilege escalation) and defensive monitoring using SIEM tools
- Instructed students on secure coding practices in Python, including input validation, authentication mechanisms, and vulnerability remediation

2023 - 2024

TDS Inspection

TELECOM Inspector

- Expertise in the inspection and maintenance of telecommunications poles, guaranteeing the safety and reliability of network infrastructures.
- Utilization of specialized equipment to evaluate the structural integrity of posts.
- Recommendation for corrective actions and essential repairs.
- Demonstrates a comprehensive understanding of telecommunications infrastructure and possesses the capability to identify and diagnose structural issues.
- Performing routine inspections to detect indications of deterioration or damage.

REFERENCES

Yassine Aarab

Cumberland College

Email: yaarab@cumberland.college

Liam LeBlanc

MSi Corporation

Email: liamleblanc1981@gmail.com

Emmanuel Martin-Jean

Cumberland College

Email: emartin-jean@cumberland.college

François-Xavier Leclerc

TDS Inspection

Email: fx1107@yahoo.com

EDUCATION

2024-2026 | Cumberland College

ACS in Cybersecurity

Essential academic training designed to safeguard computer systems, identify threats, and implement security measures against cyberattacks. This program equips participants to analyze vulnerabilities and apply best practices for securing digital environments.

2026 | CompTIA

Certification Security+

Certifies essential cybersecurity skills, including risk management, network security, cryptography, threat detection, and incident response. Recognized globally, this certification demonstrates the ability to identify and mitigate security risks while serving as a foundation for more advanced certifications.

2025 | ISC2

Certified in Cybersecurity

Validates foundational knowledge of cybersecurity principles, including network security, access control, risk management, and security best practices. Demonstrates ability to apply core security concepts and serves as a stepping stone for advanced certifications like CompTIA Security+ and CISSP.

SKILLS

- Incident Response
- SIEMs + SOARs
- Networking
- Penetration Testing
- Automation
- Fast Learner

LANGUAGES

- French (Native)
- English (Expert)

RAPHAEL BEAUREGARD

Analyste en Cybersécurité

✉ rnga3672@gmail.com

☎ 873-455-7887

✦ aeroraph.dev

PROFIL

Analyste en cybersécurité titulaire de certifications fondamentales et actuellement en préparation de la certification CySA+. Souhaitant mettre à profit les compétences diagnostiques acquises lors de l'inspection d'infrastructures de télécommunications, d'une formation pratique en cybersécurité et d'une expérience en tutorat sur les tests d'intrusion (pentesting) et l'analyse SIEM, afin d'accéder à un poste d'analyste en cybersécurité.

EXPERIENCE

2025 - 2026

Collège Cumberland

Tutorat en Cybersécurité

- Offert des séances de tutorat sur les méthodologies de tests d'intrusion (pentesting), l'analyse de journaux SIEM et le développement Python sécurisé aux étudiants
- Créé de la documentation simple et compréhensible
- Développé des programmes d'études couvrant les techniques de sécurité offensive (reconnaissance, exploitation, élévation de privilèges) et la surveillance défensive à l'aide d'outils SIEM
- Formé les étudiants aux pratiques de codage sécurisé en Python, y compris la validation des entrées, les mécanismes d'authentification et la correction des vulnérabilités

2023 - 2024

TDS Inspection

Inspecteur TÉLÉCOM

- Expérience dans l'inspection et la maintenance des poteaux de télécommunications, garantissant la sécurité et la fiabilité des infrastructures de réseau.
- Utilisation d'équipements spécialisés pour évaluer l'intégrité structurelle des poteaux.
- Recommandation d'actions correctives et de réparations nécessaires.
- Excellente compréhension des infrastructures de télécommunications et capacité à identifier et diagnostiquer les problèmes structurels.
- Réalisation d'inspections régulières pour identifier les signes de détérioration ou de dommages.

EDUCATION

2024-2026 | Collège Cumberland

AEC en Cybersécurité

Formation essentielle pour protéger les systèmes informatiques, détecter les menaces, et appliquer des mesures de sécurité contre les cyberattaques. Ce programme prépare à analyser les vulnérabilités et appliquer les meilleures pratiques pour sécuriser les environnements numériques.

2026 | CompTIA

Certification Security+

Atteste de compétences clés en cybersécurité, incluant la gestion des risques, la sécurisation des réseaux, la cryptographie, la détection des menaces et la réponse aux incidents. Reconnue à l'échelle internationale, cette certification démontre une capacité à identifier et atténuer les risques de sécurité, tout en ouvrant la voie à des certifications plus avancées

2025 | ISC2

Certifié en Cybersécurité

Valide les connaissances fondamentales en cybersécurité, notamment la sécurité des réseaux, le contrôle d'accès, la gestion des risques et les meilleures pratiques en matière de sécurité. Démonstre la capacité à appliquer les concepts de sécurité de base et constitue une étape vers des certifications avancées comme CompTIA Security+ et CISSP

COMPÉTENCES

- IT
- Réseaux
- Cybersécurité

LANGUES

- Français (Natif)
- Anglais (Expert)

REFERENCES

Yassine Aarab

Collège Cumberland

Email: yaarab@cumberland.college

Emmanuel Martin-Jean

Collège Cumberland

Email: emartin-jean@cumberland.college

Liam Leblanc

Formateur - MSi Corporation

Email: liamleblanc1981@gmail.com

François-Xavier Leclerc

TDS Inspection

Email: fx1107@yahoo.com